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Nyomtatott és online sajtó 
  

 

Kövér László: a családokban van az ország és a nemzet jövője 
2025. február 8. – MTI, Magyar Nemzet, hirado.hu, Felvidék.ma, Pannon RTV  

A családokban van az ország és a nemzet jövője, nekik köszönhetően újul meg az élet 

mindenhol, ahol magyar emberek élnek - mondta az Országgyűlés elnöke szombaton az 

Országházban, a Kárpát-medencei Családszervezetek Szövetségének (KCSSZ) XI. családi 

napján. Kövér László, aki a rendezvény fővédnöke is, úgy fogalmazott, a családoknak 

köszönhetően "léphet színre egy új nemzedék, amely egyszer majd ezt az országot és nemzetet 

- annak gazdaságát, kultúráját és teljes örökségét - a vállain hordozza, gyarapítja és tovább 

hagyományozza az ő utódaikra". A családok nemcsak az egymás iránti szeretet, hanem a 

hazaszeretet bölcsői is, ahol a jövő mindig a lehető legnagyobb érzelmi biztonságban van - tette 

hozzá a házelnök. Kardosné Gyurkó Katalin, a Kulturális és Innovációs Minisztérium 

generációk közötti együttműködés segítéséért felelős miniszteri biztosa azt mondta, a család a 

nemzet immunrendszere, ha a családok erősek, erős az ország és a nemzet. Márton Zsuzsanna, 

a KCSSZ elnöke azt hangoztatta, hogy a családok szerepe felbecsülhetetlen, hiszen a következő 

nemzedék jelenti a nemzet jövőjét, a gyermekek kezében van a nemzet sorsa. 

 

Nacsa Lőrinc: közös cél a magyar képviselet erősödése 
2025. február 8. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demorata, hirado.hu, gondola.hu, 

Felvidék.ma, Pannon RTV, Hír TV,  Ma7.sk 

Közös cél, hogy erősödjön a magyar képviselet szerte a világban és fontos, hogy ebből a fiatalok 

is kivegyék a részüket - mondta Nacsa Lőrinc, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős 

államtitkára szombaton Budapesten. Az államtitkár a Magyar Ifjúsági Konferencia (MIK) 

alapításának 25. évfordulója alkalmából rendezett jubileumi közgyűlésen úgy fogalmazott: 

nem változott a cél, amit akkor kitűztek: a nemzetben gondolkodást, a magyar nemzet 

megmaradását, erősítését, gyarapodását és a fiatalokkal való gondolkodást zászlóként kitűző 

szervezetre szükség van, és szükség lesz a jövőben is. A magyar képviselet erősödése szerte a 

világban közös cél, hogy erősödjön a magyar képviselet a Felvidéken, Kárpátalján, Erdélyben, 

Vajdaságban, Drávaszögben, Muravidéken, az Őrvidéken és a diaszpórában egyaránt - 

hangsúlyozta Nacsa Lőrinc, aki fontosnak tartotta, hogy ebből a fialatok is kivegyék a részüket. 

Szili Katalin, miniszterelnöki megbízott, az Országgyűlés egykori elnöke arról beszélt, hogy a 

nemzetpolitikai államtitkárság az idei évet a jövő nemzedék esztendejévé nyilvánította. Ehhez 

kapcsolódva kezdeményezte, hogy március 10- a magyar ifjúság napja legyen. 
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https://magyarnemzet.hu/belfold/2025/02/kover-laszlo-a-csaladok-a-hazaszeretet-bolcsoi
https://www.magyarhirlap.hu/hataron-tul/20250208-nacsa-lorinc-kozos-cel-a-magyar-kepviselet-erosodese
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Nagy-Vargha Zsófia: Magyarország mindig nyitott szívvel várja az Ukrajnából 
érkező fiatalokat 
2025. február 7. – MTI, kormany.hu, Demokrata.hu, vasarnap.hu   

Magyarország mindig nyitott szívvel várja az Ukrajnából érkező fiatalokat azokban a nehéz 

időkben is, amikor átmenetileg vagy hosszabb időre otthonra van szükségük - jelentette ki a 

Kulturális és Innovációs Minisztérium fiatalokért felelős helyettes államtitkára pénteken a 

Rákóczi Hotel, Tábor és Rendezvényközpontban Sátoraljaújhelyen. Nagy-Vargha Zsófia az 

ungvári, a huszti, a técsői és a rahói járásból, valamint Kijevből érkezett fiatalok számára 

szervezett ötnapos téli tábor záróprogramján elmondta, a Rákóczi Szövetség által, a kormány 

támogatásával szervezett tábor célja az volt, hogy a gyerekek jól érezzék magukat, új barátokat 

szerezzenek és ezzel pedig egyfajta szövetséget kössenek egymással és velünk. "Mindig 

számíthattok ránk, Magyarországra" - hangsúlyozta a helyettes államtitkár, aki egyben 

megköszönte a gyerekeket kísérő pedagógusok munkáját. 

 

Szili Katalin: a művészetben is érzékeltetni kell a gyerekekkel a magyar 
önazonosságot 
2025. február 7. – MTI, Hír TV, vasarnap.hu, Magyar Hírlap 

A művészet világában is érzékeltetni kell a gyerekekkel a magyar önazonosságot - jelentette ki 

Szili Katalin miniszterelnöki főtanácsadó a felvidéki Révkomáromban, ahol köszöntőt mondott 

a Mária Rádió IV. Rajzpályázata kiállításának megnyitóján pénteken. A miniszterelnöki 

főtanácsadó köszöntőjében rámutatott: a Mária Rádió rajzpályázata már hagyománnyá vált, s 

annak történetében az idén adták be a legtöbb rajzot, szám szerint 850-et. Elmondta: a 

rajzpályázat résztvevőinek magas száma is jelzi, hogy az megmozgatja a közösségeket és az 

iskolákat. "Ez egy jó alkalom arra, hogy a nemzeti identitást, a magyar önazonosságot 

érzékeltessük a gyerekekkel, és ezt a kultúra, a művészet világában is megtegyük" - jelentette 

ki Szili Katalin. A résztvevők magas száma azt is jelenti, hogy ennyi kisebb vagy nagyobb 

gyermek kezdett alkotni abban a témában, amely ma az egyik legfontosabb, hogy milyen a 

teremtett világunk, és hogyan őrizzük meg azt - világított rá a miniszterelnöki főtanácsadó. 

        
Zsákfaluból az ország kapuja: húsz méter hiányzik az új román–magyar közúti 
összeköttetésből  
2025. február 7. – Krónika 

A Szatmár megyei Börvely és a Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei Ura község közötti csatlakozás 

kialakításáról döntöttek csütörtökön a román–magyar határon tartott fórumon a két ország 

közigazgatási szerveinek képviselői. Azurac György Krisztián börvelyi polgármester szerint az 

új úttal megszűnik Börvely zsákfalu státusa, ami a gazdasági előnyök mellett lelkileg is sokat 

jelent a helyi magyarságnak. A Szabolcs-Szatmár-Bereg vármegyei Ura község polgármestere, 

Karácsony Sándor kezdeményezésére tartották meg azt a tájékoztató fórumot, amelyen a két 

ország közötti új összekötő út előnyeit ismertették. A rendezvényen részt vett Magyar Levente, 

a magyar Külgazdasági és Külügyminisztérium parlamenti államtitkára, miniszterhelyettes, 
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https://kormany.hu/hirek/nagy-vargha-zsofia-magyarorszag-mindig-nyitott-szivvel-varja-az-ukrajnabol-erkezo-fiatalokat
https://kormany.hu/hirek/nagy-vargha-zsofia-magyarorszag-mindig-nyitott-szivvel-varja-az-ukrajnabol-erkezo-fiatalokat
https://hirtv.hu/kultura/szili-katalin-a-muveszetben-is-erzekeltetni-kell-a-gyerekekkel-a-magyar-onazonossagot-2601119
https://hirtv.hu/kultura/szili-katalin-a-muveszetben-is-erzekeltetni-kell-a-gyerekekkel-a-magyar-onazonossagot-2601119
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/zsakfaklubol-az-orszag-kapuja-husz-meter-hianyzik-az-uj-romannmagyar-kozuti-osszekottetesbol
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/zsakfaklubol-az-orszag-kapuja-husz-meter-hianyzik-az-uj-romannmagyar-kozuti-osszekottetesbol
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Pataki Csaba, a Szatmár megyei önkormányzat RMDSZ-es elnöke, a térség parlamenti és 

megyei önkormányzati képviselőinek egy része, a zsákfalu elöljárója és a környékbeli 

települések polgármesterei.  

 

Leváltanak egy magyar prefektust  
2025. február 7. – Krónika, maszol.ro 

A Nemzeti Liberális Pár (PNL) Szilágy megyei szervezete fogja megnevezni az RMDSZ 

javaslatára négy évvel ezelőtt kinevezett Dari Tamás prefektus utódját – közölte péntek zilahi 

sajtótájékoztatóján Lucian Bode liberális képviselő. A politikus elmondta, hogy a 

prefektusjelöltről a nap folyamán dönt a Szilágy megyei PNL vezetősége. Emlékeztetett arra, 

hogy a koalíciós megállapodásnak megfelelően ez a tisztség a liberálisokat illeti meg, és a 

pártnak február 11-ig kell megneveznie a jelöltjét. A PNL Szilágy megyei szervezetének alelnöki 

tisztségét betöltő volt belügyminiszter közölte azt is, hogy szerinte Claudiu Bîrsan jelenlegi 

alprefektusnak kellene váltania Dari Tamást – írja az Agerpres.  

 

Oktatási szakvélemény: át kell szabni a tananyagot! 
2025. február 7. – maszol.ro 

Bár több bírálat éri a középiskolai kerettantervek módosítását célzó javaslatcsomagot, 

szakemberek úgy vélik, szükség van az újításra. Át kell gondolni a tananyagot, figyelembe kell 

venni a világ gyors fejlődési iramát úgy, hogy a diákoknak hasznos tudást tudjon adni az 

oktatási rendszer, hangzott el az Erdély TV 24plusz műsorában. Új kerettantervek készülnek a 

kisebbségi tagozatú osztályokra. Kallós Zoltán az RMDSZ oktatási államtitkára megjegyzi, 

eddig líceumi kerettanterveket külön kisebbségi tagozatú osztályokra nem dolgoztak ki. 

„Munkacsoportokat is kialakítottunk már, annak érdekében, hogy megszerkesszük a külön 

kisebbségi oktatásra érvényes kerettanterveket. Bízom benne, hogy ezek akár inspirációt 

nyújthatnak a román tagozatos kerettantervet kidolgozó kollegáknak is. Azt szeretnénk, hogy 

csökkenjenek az óraszámok, a diákok ne legyenek túlterhelve és azt, hogy a diákoknak 

lehetősége legyen választani azok a tantárgyak közül, amelyeket jobban megismernének.” – 

mondta az államtitkár. 

 

Lesz-e ismét magyar alpolgármester Nagyváradon? – zajlanak a tárgyalások 
2025. február 7. – maszol.ro 

Továbbra is folynak a tárgyalások Nagyváradon a Nemzeti Liberális Párt és az RMDSZ között, 

annak érdekében, hogy a megyeszékhelynek ismét legyen magyar alpolgármestere, a Bihar 

megyei tanácsnak pedig RMDSZ-es alelnöke. Cseke Attila érdeklődésünkre elmondta, hogy ők 

továbbra is szeretnék, hogy ez megvalósuljon. „A tárgyalások továbbra is folynak és remélem, 

hogy jó irányba tartanak. Természetesen nem csak tőlünk függ. Ez a magyar közösség kérése, 

jogos elvárása és az RMDSZ is ezt képviseli. Hogy ennek a végkifejlete mi lesz, az nem csak 

rajtunk múlik” – közölte. Emlékezetes, hogy úgy Nagyváradon, mint Bihar megyében a PNL 

nyerte meg tavaly a helyhatósági választásokat, de az újrázó polgármester Florin Birta a 

parlamenti választások utánra halasztotta a második alpolgármester megválasztását. Ugyanígy 

megürült a Bihar megyei tanács egyik alelnöki tisztsége is, hiszen Ilie Bolojan tanácselnök a 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/levaltjak-egy-erdelyi-megye-magyar-prefektusat
https://maszol.ro/belfold/Oktatasi-szakvelemeny-at-kell-szabni-a-tananyagot
https://maszol.ro/belfold/Lesz-e-ismet-magyar-alpolgarmester-Nagyvaradon-zajlanak-a-targyalasok
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szenátori tisztséget választotta. Helyére ideiglenesen az eddigi alelnököt, Mircea Mălant 

„léptették elő” a májusban esedékes választásokig. Az alpolgármesteri tisztségről is tárgyalt a 

PNL és az RMDSZ, de mivel nem jutottak közös megállapodásra, az egyeztetéseket a 

parlamenti választásokig szüneteltették és csak utána ültek le ismét tárgyalni. 

 

Nem tetszik a székelyföldi románoknak Hargita megye új címerterve  
2025. február 8. – MTI, Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Ellenzi Hargita megye újabb címertervét a Kovászna, Hargita és Maros Megyei Románok Civil 

Fóruma, azt állítva, hogy nincs benne utalás a székelyföldi megyében élő román közösségre – 

írta az MTI-hez eljuttatott pénteki közleményében a román civil szervezet. Ebben a civil fórum 

a három székelyföldi megye román közösségeinek képviselőjeként határozta meg magát, és 

aláhúzta: határozottan ellenzi, hogy a Hargita megyei önkormányzat „kapkodva” próbálja 

elfogadtatni a megye címerét. Szerintük ez az elmúlt 15 év elutasított próbálkozásainak újabb 

kísérlete. A civil szervezet közleményében azt állítja, hogy a Hargita megye címerére tett 

jelenlegi javaslat nem tartja tiszteletben a címertan szabályait, „zsúfolt”, hiányolja „egy 

hivatalos jelkép egyszerűségét”, és szerinte egyetlen olyan elem sincs rajta, mely a megye 

román közösségeire utalna. Ez aggasztja őket, és „kérdőjeleket vet fel a kezdeményezés valódi 

célját illetően” – írta a magyar vezetésű székelyföldi önkormányzatokat rendszeresen bíráló 

civil szervezet. Kijelentették: a címertervet ebben a formában már elutasította az illetékes 

bizottság, melynek szükséges a jóváhagyása.  

 

Kelemen Hunor: Crin Antonescu hiteles jelölt, esélye van a győzelemre 
2025. február 8. – maszol.ro, Krónika, szekelyhon.ro 

Kelemen Hunor szerint Călin Georgescu nem nyerné meg az elnökválasztás második 

fordulóját. Az RMDSZ elnöke a Prima TV-nek adott szombati interjújában elmondta: Crin 

Antonescu, a koalíció közös államfőjelöltje egy olyan ember, aki nyitott a párbeszédre. „Több 

javaslatom is volt az elnökjelölt személyére. Akkoriban, amikor a koalíciót alakítottuk, 

aggódtam, hogy ne kövessük el azt a hibát, amit a tavalyi kormánykoalíció, ugyanis akkor több 

jelöltjük volt. Világos volt számomra, hogy egy jelöltünk kell hogy legyen, aki több területen 

hiteles” – mondta. Kiemelte, a politikai és az akadémiai életből is keresték a megfelelő 

személyt. Elárulta, Theodor Paleologu, Daniel Funeriu és Nicușor Dan neve is felmerült, végül 

Crin Antonescu mellett döntött a koalíció. „Úgy gondolom, hogy Antonescu bejuthat és be is 

kell jutnia a második fordulóba, és meg is nyerheti azt” – tette hozzá Kelemen Hunor. 

Elmondta, régebben volt már konfliktusa Crin Antonescuval, azonban ő egy olyan ember, aki 

racionális és egyáltalán nem szélsőséges. Kelemen Hunor szerint az a lényeg, hogy ne kövessék 

el azokat a stratégiai és taktikai hibákat, amelyeket tavaly elkövetett az akkori koalíció, hiszen 

emiatt nem jutott be egyik jelölt se a második fordulóba.  
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https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-Crin-Antonescu-hiteles-jelolt-eselye-van-a-gyozelemre
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A kulturális tárca államtitkárával egyeztetett Gubík László 
2025. február 7. – ma7.sk  

A Magyar Szövetség elnöke Mário Maruška államtitkárral tárgyalt a magyar közösséget érintő 

kérdésekről. Az egyeztetésen szóba került a nyelvtörvény, a közszolgálati televízió magyar 

műsoridejének lehetséges hosszabbítása, a Kisebbségi Kulturális Alap támogatásainak 

gyorsítása és egyszerűsítése, a Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeuma kihelyezett irodalmi 

emlékhelyeinek sorsa és a Csemadok támogatása. Gubík László és Mário Maruška 

megállapodtak abban, hogy a magyar közösség igényeinek megértése és figyelembe vétele 

érdekében rendszeresítik a tárgyalásokat. Az államtitkár jelezte, a kulturális miniszter 

találkozót kezdeményez a nemzetiségek képviselőivel. 

 

Magyar Szövetség: Minél turbulensebb a szlovák belpolitika, annál fontosabb a 
felvidéki magyar közösség egysége 
2025. február 7. – ma7.sk, felvidek.ma, Új Szó  

A Magyar Szövetség februári kihelyezett elnökségi ülésén több, a magyar közösséget érintő 

témában foglalt állást. „Minél turbulensebb a szlovák belpolitika, annál fontosabb, hogy a 

felvidéki magyar közösséget meg tudjuk óvni a politikum gerjesztette társadalmi polarizálódás 

és a durvuló közbeszéd romboló hatásaitól. Ezért a Magyar Szövetség nem alibizmusból, 

hanem létszükségletből összpontosít a közösségünket érintő témákra" - hangsúlyozza a párt 

közleménye. A Magyar Szövetség üdvözli a Nemzetiségi Kormánytanács megalakulását. A párt 

bízik abban, hogy a bővebb hatáskörökkel és több magyar taggal rendelkező szerv a jövőben a 

gyakorlatban is nagyobb súllyal szolgálhatja a nemzeti kisebbségek jogainak védelmét és 

előmozdítását. Hangsúlyozzák, „a mindenkori magyar párt első számú feladata és 

alapküldetése a kisebbségi jogvédelem és jogérvényesítés, a magyar közösség meglévő jogaink 

védelme, érvényesítése és folyamatos bővítése. A demográfiai mutatók, az asszimiláció mellett 

a magyar nyelvhasználat erősítésének lehetőségét, a hétköznapi jogérvényesíését a jelenleg 

érvényben lévő joganyag ellentmondásai is nehezítik.  „Ezért nem lehet arra várni, amíg a  

jelenlegi kulturális minisztérium leteszi a koalíciós asztalra az államnyelvről szóló törvény 

módosításának kész tervezetét.” A kiszivárgott tervezet kapcsán is hangoztatták - emeli ki a 

Magyar Szövetség közleménye, hogy a nyelvhasználat terén egyetlen módosításra van szükség: 

egyenrangúsítani kell az államnyelv és a kisebbségek nyelvének használati jogát. 

 

Gyimesi a Magyar Szövetséget bírálja az atomtemető miatt, a párt szerint viszont 
Gyimesi nem a magyar közösség érdekeit tartja szem előtt 
2025. február 7. – Új Szó  

Február 6-án egymást követték a mélységi atomhulladék-tároló kapcsán tett állásfoglalások. A 

gazdasági minisztérium és Denisa Saková főleg Besztercebánya megyét, Gyimesi György pedig 

a Magyar Szövetség helyi tisztviselőit bírálta. Ezt követően Ondrej Lunter megyefőnök 

dokumentummal bizonyította az igazát, a Magyar Szövetség (MSZ) pedig úgy nyilatkozott, 

Gyimesi „nem a magyar közösség érdekeit tartja szem előtt“. Mint közismert, január eleje óta 

folyamatosan köztémának számít az a mélységi atomhulladék-tároló, amelyet az állam 2030 
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környékéig építene meg. Az eddigi hírek szerint ez a közép-szlovákiai régiókban épülne meg, a 

lehetséges helyszínek többsége Besztercebánya megye területén található. A hivatalos 

papírokban szereplő adatok szerint a Losonci és a Rimaszombati járás is érintett lehet, köztük 

magyaroklakta falvak is. Januárban Besztercebánya megye vezetése mellett a Magyar 

Szövetség megyei képviselői és helyi polgármesterek is kifogásolták, hogy az állam nem vonta 

be az önkormányzatokat a vonatkozó dokumentum Stratégiai Környezeti Vizsgálatának (SEA) 

folyamatába, amelynek újbóli megismétlését kérik.  

 

A magyarlakta városokban is tüntetnek Fico kormánya ellen 
2025. február 7. – Új Szó  

Az országos tüntetéshullámból ezúttal a magyarlakta városok sem maradtak ki, néhány helyen 

magyar beszédek is elhangzottak. Tudósítóink több helyszínen is jelen voltak. Komáromban a 

Klapka téren több száz ember gyűlt össze, akik így lényegesen többen voltak, mint a korábbi 

civil tüntetéseken az elmúlt években. Talán csak az öt évvel ezelőtti Kuciak- és Kušnírová-

emléktüntetésen volt jelen hasonló számú ember. A 18.00-kor kezdődő és csaknem egy órán át 

tartó esemény moderátora Ján Gordulič volt. A főszervező, Fördős Tamás köszöntése után 

következtek a felszólalók. Bandor Éva szlovákul, majd kicsit később Szebellai Dániel pedig 

magyarul ismertette a tömeggel a Nyitott Kultúra platform levelét. Amellett, hogy a két színész 

által felolvasott szöveg többek között emlékeztetett az ukrajnai kultúrát ért háborús károkra, 

Martina Šimkovičová kulturális tárcavezető és Luboš Machala, a minisztérium 

hivatalvezetőjének lemondását követelték a kormány kulturális szférát sújtó politikája miatt.  

Olasz István színész és Mária Gorduličová szavaló egy-egy irodalmi művet adtak elő. Richard 

Stein komáromi lakos, Daniela Kapitáňová író, szerkesztő, Jozef Černek rendező, 

forgatókönyvíró pedig egy-egy beszédet mondtak el – a közönség talán őket hármójukat 

fogadta a legnagyobb lelkesedéssel, többször helyeselték a szellemesen megírt felszólalásokat. 

 

A régiófejlesztésről tárgyaltak Füleken 
2025. február 7. – ma7.sk  

A Szlovák Köztársaság Beruházási, Regionális Fejlesztési és Informatizációs Minisztériuma 

(MIRRI) országos projektet indít a szlovákiai barnamezők feltérképezésére. Erről tájékoztatott 

Richard Raši miniszter február 7-én a Füleki Városi Művelődési Központban, ahol a Losonci és 

Poltári járás mintegy 60 polgármestere volt jelen. A találkozón elhangzott, a minisztérium 

mintegy kétmillió eurót fordít a kihasználatlan ipari területek azonosítására, valamint a projekt 

részeként kiírást tesz közzé a kiválasztott helyszínek revitalizálására. „Olyan területekről van 

szó, amelyeken egykor termelés folyt, ma viszont kihasználatlanul állnak. Szeretnénk, ha 

Szlovákiában minden ilyen területet azonosítanának, hogy egyértelmű legyen, mihez lehet 

kezdeni az adott területtel” – magyarázta a miniszter. A minisztérium azt tervezi, hogy minden 

összegyűjtött információt külön weboldalon tesz közzé. Agócs Attila, Fülek polgármestere 

hangsúlyozta, a régiófejlesztés minden önkormányzat számára nagyon fontos terület. 

 

 

Fe
lv

id
é

k
 

https://ujszo.com/regio/a-magyarlakta-varosokban-is-tuntetnek-fico-kormanya-ellen
https://ma7.sk/tajaink/a-regiofejlesztesrol-targyaltak-fuleken


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. február 10. 

A Magyar Szövetség Rimaszombati Járási Elnöksége a gömöri mélygeológiai 
tároló ügyében kiáll a párt megyei képviselői és a régió polgármesterei mellett 
2025. február 7. – felvidek.ma  

A Magyar Szövetség Rimaszombati Járási Elnöksége támogatja a párt megyei képviselőit és 

polgármestereit, és helyesnek tartja, hogy a mélységi nukleárishulladék-lerakó ügyében a 

lakosság és a régió érdekeit képviselik.  Megalapozottnak tartjuk, hogy a lakosság korrekt 

tájékoztatása érdekében a kiválasztási folyamat újraindítását, illetve egy szlovák–magyar 

környezeti hatástanulmány kidolgozását kérik. Minden, a lakosság és a politikum számára is 

szabadon hozzáférhető dokumentum őket igazolja. A kiégett nukleáris fűtőelemek és 

radioaktív hulladékok kezeléséről értekező nemzeti program, de a koalíció kormányprogramja 

is célként tűzi ki, hogy a szlovákiai atomerőművek kiégett fűtőelemeit idővel ne átmeneti 

felszíni, hanem mélységi tárolókban temesse el. A  stratégiai anyagokban közzétett térképek is 

minket igazolnak. A mélygeológiai tároló 5 lehetséges helyszíne közül négy Besztercebánya 

megye déli járásaiban található. Megyei képviselőinkkel együtt kitartunk amellett, hogy egy 

ilyen beruházás jelentős hatást gyakorolhat a környezetre, ezért elengedhetetlennek tartjuk, 

hogy az engedélyezési folyamatokba a nyilvánosságot, az érintett 32 község lakosságát és 

önkormányzatát is bevonják. 

 

Az emberek igénylik a folyamatos tájékoztatást és párbeszédet 
2025. február 8. – felvidek.ma  

Február 6-án került sor egy beszélgetésre Gubík Lászlóval, a Magyar Szövetség (MSz) tavaly 

szeptember 28-án megválasztott országos elnökével, a felvidéki magyarság jövőjéről a MaJel 

Rovás Központban Korszakváltás 12 pontban címmel. Erre a rendezvényre megtelt a terem, 

hiszen Kassán már hosszú idő óta az MSz nem tartott semmilyen rendezvényt, viszont az 

emberek igénylik a folyamatos tájékoztatást és párbeszédet. Major György, az MSz Kassa Járási 

Elnöke köszöntötte az elnököt és a jelenlevőket, majd elmondta, már decemberben szerette 

volna ezt a találkozót létrehozni. Hosszú egyeztetés után sikerült rögzíteni az időpontot, mert 

az elnök több bemutatkozó látogatást kívánt lebonyolítani. Így most két nap alatt találkozhatott 

a főkonzullal, a főpolgármesterrel és a főesperessel. Ellátogathatott a Márai Alapiskolába és 

Gimnáziumba, valamint a Szakkay József Szakközépiskolába. Olyan személyiségekhez 

kapcsolódik, mint II. Rákóczi Ferenc, Márai Sándor és Esterházy János. A politikai életben 

nem vehetett részt, mivel felvette a magyar állampolgárságot, s ennek következtében a 

szlovákot elvették tőle, így nem indulhatott képviselő-jelöltként a választásokon. Ez hosszú 

önvédelmi küzdelemre kényszerítette, melynek végét még nem látja 

 

Együttműködés és közös célok – Vajdaságban lesz az Európai Nemzetiségek 
Föderatív Uniója éves fóruma 
2025. február 7. – Magyar Szó, Pannon RTV 

Dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke és Vincze Lóránt, a Romániai Magyar 

Demokrata Szövetség európai parlamenti képviselője, egyben az Európai Nemzetiségek 
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Föderatív Uniója (FUEN) elnöke szabadkai találkozójukon megállapodtak abban, hogy a 

szervezet következő regionális konferenciáját idén júniusban Vajdaságban rendezik meg.  

"A vajdasági magyarság helyzete és az autonómiáért vívott küzdelme európai szinten is egyre 

nagyobb figyelmet kap. Vannak olyan eredményeink, amelyek európai viszonylatban is 

példaértékűek, különösen a kollektív jogok elismerése és az autonómiaépítés terén" – mondta  

a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke.  Dr. Pásztor Bálint hangsúlyozta, a VMSZ és az RMDSZ 

kapcsolata hosszú évek óta kiváló, és az európai nemzeti közösségi jogérvényesítés terén is 

aktívan együttműködnek. Az RMDSZ képviselői az Európai Parlamentben napi szinten 

dolgoznak azon, hogy a kisebbségek védelme magasabb prioritást kapjon az uniós 

intézményekben. Az együttműködésben kiemelt szerepet játszik a vajdasági Vicsek Annamária 

is, a Fidesz-KDNP  Európai Parlamenti képviselője, aki kisebbségi jogok képviseletében aktív 

szereplőként segíti a közös ügyeket. 

 

A párbeszéd az egyetlen járható út – Aleksandar Vučić államfő észak-bánáti 
körútján türelemre intette a polgárokat 
2025. február 7. – Magyar Szó 

Aleksandar Vučić államfő pénteken Csóka, Törökkanizsa, Velebit, Ada és Mohol települések 

érintésével észak-bánáti körúton járt. Minden egyes helyszínen azt hangsúlyozta, meg kell 

hallgatni az embereket, beszélgetni kell velük, hiszen a párbeszéd az egyetlen járható út. 

Látogatásának első állomásán, Csókán a Művelődési és Oktatási Központ színháztermében 

találkozott a polgárokkal. Több százan fogadták, alig fértek be a terembe, ahol az államfő 

készségesen válaszolt a kérdéseikre. A jelenlévők főleg helyi gazdasági és közéleti témákkal 

fordultak hozzá, és az államfő úgy fogalmazott, hogy a jövőben Csóka több pénzre számíthat. 

Előrevetítette, hogy az állam ebben az évben kilenc millió eurónyi beruházást valósít meg 

Csóka községben. Ebből egyebek mellett felújítják az egészségházat, Padén az iskola 

tornatermét, valamint a Csókától Feketetó irányába vezető közel 11 km-es útszakaszt. 

 

Nem hiábavaló küzdelem – Ünnepelt a Vajdasági Magyar Szövetség 
Törökkanizsai Községi Szervezete 
2025. február 8. – Magyar Szó, Pannon RTV 

Törökkanizsán, a napjainkban könyvtárként működő, országos műemlékvédelem alatt álló 

egykori Maldeghem-kastélyban ünnepelték a VMSZ törökkanizsai községi szervezete 

fennállásának tizennyolcadik évfordulóját pénteken este. Az eseményt megtisztelte jelenlétével 

Dr. Pásztor Bálint, a VMSZ elnöke is, továbbá jelen volt Tóbiás József, a  VMSZ Tanácsának 

elnöke, Tóth Ramóna, a Magyar Nemzeti Tanács Végrehajtó Bizottságának tagja, a VMSZ 

törökkanizsai községi szervezetének tagjai, illetve az aktivisták, képviselők, de a szomszédos 

községek képviselői is tiszteletüket tették a jeles eseményen. 
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Nenad Stevandićot fogadta Juhász Bálint 
2025. február 8. – Magyar Szó 

Juhász Bálint, a tartományi parlament elnöke ma hivatalos látogatáson fogadta dr. Nenad 

Stevandićot, a boszniai Szerb Köztársaság Parlamentjének elnökét, aki első alkalommal tett 

hivatalos látogatást a tartományi parlamentben. Juhász hangsúlyozta, meggyőződése szerint a 

két parlament és a két elnök folytatni fogja és tovább mélyíti majd azt az együttműködést, 

amely szilárd alapokon nyugszik, és amelyet elődeik kezdtek meg az intézményi kapcsolatok 

fenntartása, valamint Vajdaság Autonóm Tartomány és a boszniai Szerb Köztársaság polgárai 

közötti kapcsolatok ápolása érdekében. 

 

A két bánáti katolikus kollégium közös szalagavatója 
2025. február 9. – Vajdasag.ma 

A muzslyai Emmausz Fiúkollégium és a nagybecskereki Szathmáry Karolina Leánykollégium 

végzős diákjainak szalagavató ünnepségét tartották meg Muzslyán. A Szűz Mária Szent Neve 

templomban hálaadó szentmisét szolgáltattak, amelyet Elias Ohoiledwarin muzslyai plébános 

mutatott be Sándor Zoltán állandó diakónus segítségével. A szentmise után az ünneplők az 

Emmausz kollégium tornatermébe vonultak át, ahol elsőként Gabona Ferenc, a fiúkollégium 

és Karl Jenő, a leánykollégium igazgatója köszöntötte az egybegyűlteket. Majd az első bálozók 

közül a lányok nevében Vaszlavik Angéla, a fiúk nevében pedig Német Ákos mondott 

köszönetet. Az idén is egy-egy, fényképeket felsorakoztató videóval kedveskedtek a 

harmadikosok, akik a legvidámabb vagy legérdekesebb kollégiumi pillanatokat örökítették 

meg. 

 

Elhunyt Mészáros György, a Pannon RTV újságíró-szerkesztője 
2025. február 9. – Vajdasag.ma 

Elhunyt Mészáros György, a Pannon RTV újságíró-szerkesztője, közölte a médiaház. Mészáros 

György 53 éves volt. Temetéséről a család később ad tájékoztatást. A Pannon RTV riportere 

1971-ben született Hódságon. Tanulmányai mellett már 15 éves korában részt vett az akkori 

Szabadkai Rádió ifjúsági műsorában, egy évvel később pedig a magyar szerkesztőség oszlopos 

tagja is lett, ahova 1992-ben állandó munkaviszonyba vették fel újságíróként és 

marketingesként. 2016-tól erősítette a Pannon RTV csapatát újságíró-szerkesztőként, ennek 

részeként pedig a magyar közmédia, az M1 egyik délvidéki tudósítója volt. 2022-től a Magyar 

Nemzeti Tanács és az MNT Tájékoztatási Bizottságának tagja volt. A Pannon RTV a saját 

halottjának tekinti. 

 

Az ukrán kulturális örökség megőrzése érdekében találkoztak miniszterek 
Kárpátalján 
2025. február 7. – Karpataljalap.net 

Hogyan lehet megőrizni Ukrajna kulturális örökségét a háború körülményei között? Ez a 

kérdés volt annak a Kárpátalján tartott nemzetközi találkozónak a fő témája, amelyen több 
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mint 20 ország kulturális miniszterei, nagykövetei, valamint az UNESCO és az Európai 

Bizottság képviselői tanácskoztak. A napokban Ukrajna Kulturális és Stratégiai 

Kommunikációs Minisztériuma, illetve a Kárpátaljai Megyei Katonai Adminisztráció 

támogatásával Együttműködés az állhatatosságért címmel rendeztek nemzetközi konferenciát 

megyénkben. 

 

Megtartotta éves közgyűlését a KMKSZ Szolyvai Alapszervezete 
2025. február 8. – Karpataljalap.net 

Szolyván a magyar óvodában tartotta éves közgyűlését a KMKSZ helyi alapszervezete, ahol az 

alapszervezet Szolyvai Madárkák nevű gyermeknépdalkórusa is bemutatta felkészültségét a 

tagságnak. A gyerekek magyaros fellépőruháját a KMKSZ Munkácsi Középszintű 

Szervezetének támogatásával sikerült megvarratni. Szokolova Henrietta alapszervezeti elnök 

2022 februárjától vezeti a hegyvidéki város KMKSZ-alapszervezetének munkáját. 

Beszámolójában elmondta, hogy a háború okozta nehézségek ellenére a szolyvai alapszervezet 

sikeres évet tudhat maga mögött. 

 

KMKSZ-közgyűlés Borzsován ‒ összetartás és tervek 
2025. február 9. – Karpataljalap.net 

A Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) Borzsovai Alapszervezete február 7-én 

tartotta meg éves közgyűlését, amelyen a résztvevők áttekintették az elmúlt év eseményeit, 

valamint megvitatták a közösség előtt álló kihívásokat és terveket. Az alapszervezet jelenlegi 

létszáma 200 fő, és a közgyűlésen szép számban megjelent tagok jól mutatják a közösség 

összetartását és elkötelezettségét. A találkozón szó esett fejlesztésekről, támogatásokról, 

valamint a vezetőségi változásokról is. Az esemény nemcsak a közös visszatekintésről, hanem 

a jövőbeli célok kijelöléséről is szólt, miközben a résztvevők egy emberként fejezték ki 

reményüket a békés jövő iránt. 

 

Nemzetközi projekt a nyelvi akadálymentesítésért 
2025. február 8. – KISZó.net 

2007 óta vannak jelen vidékünkön is azok a határon átnyúló pályázati források, amelyek a 

térség felzárkóztatását célozzák meg a Magyarország-Szlovákia-Románia-Ukrajna, vagyis a 

HUSKROUA-Interreg pályázatok révén. Az elmúlt év tavaszán számos szervezet nyújtott be a 

harmadik körben közös pályázatokat, melyekben az együttműködésen alapuló közös fejlődés a 

legfőbb cél. Egy ilyen pályázatnyitó sajtótájékoztatót tartottak a napokban a II. Rákóczi Ferenc 

Kárpátaljai Magyar Főiskolán, ahol hivatalosan is elkezdődött a Határokon átnyúló nyelvi 

akadálymentesítés a közéletben elnevezésű program, melynek célja olyan megoldások 

kidolgozása, amelyek megkönnyítik a különböző nyelveken történő ügyintézést Magyarország, 

Románia és Ukrajna határmenti régióiban, az adott országok törvényeivel összhangban. 

 

Készülünk a jövőre és hazavárjuk azokat, akik elmentek – Mester András 
2025. február 9. – karpat.in.ua 
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https://karpataljalap.net/2025/02/08/megtartotta-eves-kozgyuleset-kmksz-szolyvai-alapszervezete
https://karpataljalap.net/2025/02/09/kmksz-kozgyules-borzsovan-osszetartas-es-tervek
https://kiszo.net/2025/02/08/nemzetkozi-projekt-a-nyelvi-akadalymentesitesert/
https://life.karpat.in.ua/?p=231956&lang=hu
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A háború és a béke fogalma immár elválaszthatatlan része a kárpátaljai emberek 

mindennapjainak. Miközben az egyik zajlik, mindenki a másik eljövetelét várja. Az élet 

azonban addig sem állhat meg. Ezt vallják a Kárpátaljai Magyar Turisztikai Tanács (KMTT) 

munkatársai is, akik a turizmus előtt álló kihívásokat igyekeznek enyhíteni és megoldani. 

Céljuk, hogy a régió hagyományos értékeit visszahozzák a köztudatba, megőrizzék, fejlesszék 

és továbbadják azokat. A kárpátaljai turizmus jelenlegi helyzetéről, a szakmai szervezet elmúlt 

évéről, jövőbeni terveiről és a közösségi munkáról Mester Andrással, a KMTT elnökével, a 

Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) gazdasági-önkormányzati titkárával és 

Mezőgecse elöljárójával beszélgettünk. 

 

A Kárpátaljai Népi Kórus bemutatta a régió nemzetiségeinek multikulturális 
folklór koncertjét 
2025. február 7. – karpat.in.ua 

„Egység a sokféleségben” – A Kárpátaljai Megyei Érdemes Akadémiai Népi Kórus bemutatta 

koncertprogramját, amely a soknemzetiségű Kárpátalja kultúrájának legszebb darabjaiból állt 

össze. A megyei filharmónia színpadán a művészek a vidék őslakosainak autentikus 

népművészeti hagyományait mutatták be: ukránok, magyarok, szlovákok, románok, csehek, 

németek, romák és zsidók kultúráját. A kórus az egyetlen olyan együttes Ukrajnában, amelynek 

repertoárjában különböző etnikai csoportok folklórja szerepel. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
 

Határok nélkül 
 

2025. február 7. – Kossuth Rádió 

 

Egy rogyadozó államháztartást kell rendbe szedni, fenntarthatóvá tennie Románia első magyar 

pénzügyminiszterének. Elfogadta a parlament szerdán késő este a 2025-ös állami 

költségvetésről, valamint a társadalombiztosítási költségvetésről szóló törvénytervezeteket. 

„Holnaptól egy új szakasz kezdődik – a megvalósításé. A költségvetés végrehajtása 

fegyelmezett kiadáskezelést és stabil bevételi forrásokat biztosít, amelyek elengedhetetlenek a 

további fejlődéshez” – írta szerda este Facebook-oldalán Tánczos Barna, Románia 

pénzügyminisztere.  

  

A Brassó megyei magyarság létszáma jelentősen csökkent az elmúlt években, így ez is 

hozzájárult ahhoz, hogy a megyei RMDSZ-nek nem lett parlamenti képviselete. A megyei 

tanácsbeli jelenlét azonban segíti a szervezet képviselőit abban, hogy több rendezvényt 
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https://mediaklikk.hu/radio-lejatszo-kossuth/?date=2025-02-07_18-01-22&enddate=2025-02-07_18-41-35&ch=mr1
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szervezhessenek a szórványban élőknek, kulturális téren mindenképp. Erről is kérdezte Kirsch 

Gábort, az RMDSZ Brassó megyei elnökét a Határok nélkül. 

  

A Mathias Corvinus Collegium egy interaktív beszélgetést tartott Nagyváradon a nyomtatott 

sajtó helyzetéről, az újságírás mai kihívásairól. Ennek apropóját az adta, hogy 155 év után 

napilap nélkül maradt Nagyvárad, ugyanis januártól a Bihari Napló és az aradi Nyugati Jelen 

napilapok hetilappá alakultak. Az elmúlt időszakban számos sajtóorgánum, napilap szűnt meg, 

alakult át, vagy költözött át az online térbe. Ionescu Az átalakulásoknak az okáról beszélt Szűcs 

László, a Magyar Újságírók Romániai Egyesületének elnöke.  

  

A magyar kultúra napján jubileumot ünnepelt a szabadkai Életjel könyvkiadó.  Megjelent a 

200. könyvük. A kiadó kezdetben azoknak a szerzőknek műveit adta ki, akiket az állami kiadó 

elutasított, például a népies szerzők munkáit, illetve később művelődéstörténeti kiadványokat 

jelentettek meg. Az Életjel könyvek 52 évét Dévavári Beszédes Valéria, a kiadó vezetője foglalja 

össze. 

  

El tudják képzelni, milyen becsukott szemmel síelni? Elképzelhetetlen. Vagy olyan ködben, 

amikor semmit sem lehet látni? Hargitafürdőn a héten mintegy tíz székelyföldi látássérült 

gyermek és fiatal húzott síbakancsot, sílécet, és helyi oktatók segítségével már két-három nap 

után vidáman és magabiztosan felvonóztak és siklottak a sípályán. A szervező Erdélyi Magyar 

Látássérültekért Alapítvány ötnapos tábort szervezett, céljuk a sportolás mellett a látássérült 

gyerekek kimozdítása, aktivitásra ösztönzése.  

  

Fegyver, Halászat, Vadászat, ez a FEHOVA. Nemzetközi kiállítás nyílt csütörtökön a 

HUNGEXPON. A vadászok nagy ünnepére Kárpátaljáról is érkeztek vadászok, köztük Ágíj 

László is, aki a régió vadállományáról, vadászatról, és vadászokról beszélt.  

 

 

Határok nélkül 
 

2025. február 8. – Kossuth Rádió 

 

A Magyar Újságírók Romániai Egyesülete, a MÚRE nemrégiben Marosvásárhelyen szervezett 

regionális találkozót, amelyen felköszöntötte a kerek évfordulót ünneplő, idős pályatársakat. A 

MÚRE elismerő oklevéllel tüntette ki az ünnepelteket, köztük Tomcsányi Máriát, a Bukaresti 

TV magyar adásainak nyugalmazott szerkesztőjét és Bögözi Attila marosvásárhelyi újságírót, 

publicistát, az Előre, majd (a rendszerváltás utáni) laputódja: a Romániai Magyar Szó és az Új 

Magyar Szó volt munkatársát, a Vásárhelyi Hírlap alapító szerkesztőjét, aki jelenleg a MÚRE 

ügyvezető igazgatójaként tevékenykedik. A marosvásárhelyi rendezvényen ott volt 

munkatársunk, Erdei Edit-Zsuzsánna is.  

  

https://mediaklikk.hu/radio-lejatszo-kossuth?date=2025-02-08_18-01-07&enddate=2025-02-08_18-40-45&ch=mr1
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Határtalanul címmel, irodalmi műsorral ünnepelte a Magyar Kultúra Napját a székesfehérvári 

Vörösmarty színház és a fehérvári alkotókat összefogó Vörösmarty Társaság. Székesfehérváron 

a Szlovákiai Magyar Írók Társasága hat tagjának műveit hallgathatta meg a közönség, 

miközben a Vörösmarty Társaság írói, költői épp ekkor Komáromban vendégeskedtek. Benkő 

Andrea a műsor kezdete előtt beszélgetett az est alkotóival, művészeivel.   

  

A Virtuózok komolyzenei tehetségkutató idei, jubileumi évadának egyik célja a határokon túli 

magyar tehetségek felkutatása volt. A budapesti előválogatóra több mint húsz tehetséges 

külhoni diákot hívtak be. Köztük volt Vajdaságból a magyarkanizsai Rankov Anna is, aki 

különdíjban részesült. Egy 140 éves hegedűt kapott ajándékba, amit Rácz Pál aranykoszorús 

hegedűkészítő mester újított fel. A fiatal díjazottal Németh Ernő beszélgetett. 

  

Bölöni László olyan az erdélyi magyaroknak, mint a portugáloknak Ronaldo vagy az 

argentinoknak Messi. Így lehetne legkönnyebben elmagyarázni a gyerekeknek, fiataloknak, 

hogy ki is ez a futballsztár. A székelyudvarhelyi Szabó Attila és a budapesti Kollarik Tamás egy 

nyaraláson döntötte el, hogy Bölöniről filmet kell forgatniuk. Az utóbbi években aztán fél 

Európát bejárták, hogy interjúkat rögzítsenek Bölöni családjával, hajdani pályatársaival és az 

általa felfedezett sztárokkal. A Bölöni, az erdélyi legenda című egész estés dokumentumfilm 

várhatóan márciusban kerül a mozikba - mondja Szabó Attila, akivel Geréb Krisztina 

beszélgetett. 

 

 

Kárpát-medence 
 

2025. február 9. – M1 

 

A málenkij robotra elhurcolt áldozatokra emlékeztek Nagybalogon     

 

A felvidéki Rimaszombattól pár kilométerre fekvő Nagybalogon a málenkij robotra elhurcolt 

áldozatokra emlékeztek. Nyolcvan évvel ezelőtt a községből több mint 130 főt vittek el 

kényszermunkára a Donyec-medencébe. A község temetője mellett 2005-ben állítottak 

emléket a 20. század nagybalogi áldozatainak, köztük a két világháborúban elesetteknek és a 

málenkij robotra elhurcoltaknak is. 1945. január 18-án sorakoztatták fel a fiatalokat - azt 

mondták nekik, hogy három napra mennek Miskolcra romeltakarításra. A három napból 

azonban három, illetve öt év kényszermunka lett. 

 

Pap Zoltán székelyföldi orgonaépítő mester 

 

Harminc éve töretlen lendülettel kelti új életre a templomok ékességét Pap Zoltán 

székelyudvarhelyi orgonaépítő. Az egykor kántorként szolgáló mester az tapasztalta, hogy a 

legértékesebb székelyföldi orgonák rendkívül rossz, sőt egy részük használhatatlan állapotban 
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volt. Úgy érezte, nem hagyhatja veszni a különleges örökséget: ez ösztönözte arra, hogy 

megismerje a hangszerek királynőjének működését és javítását. 

 

A tiszacsomai Árpád Vezért Látogatóközpont fontos a kárpátaljai magyaroknak 

 

A honfoglalás kori magyar múltat idézi Kárpátalja egyik jelentős történelmi emlékhelye, a 

Tiszacsomai Honfoglalási Emlékpark. A falu határában már több mint egy évszázada folytak 

régészeti feltárások, melyek során egy X. századi magyar határvédő közösség temetőjét és 

települését tárták fel. Ezek a leletek bizonyítják, hogy a honfoglaló magyarok – élükön Árpád 

vezérrel – nemcsak átvonultak a területen, hanem le is telepedtek itt. 1996-ban a Kárpátaljai 

Magyar Kulturális Szövetség kezdeményezésére a több mint ezeréves temető északi részén 

emlékparkot hoztak létre, itt kerül sor minden évben a honfoglalási emlékünnepségre. 2020. 

októberében adták át az emlékpark mellett található Árpád Vezér Látogatóközpontot, melynek 

célja, hogy a honfoglaló őseink történetét és az Árpád-kor kultúráját bemutassa az 

érdeklődőknek.  

 

Vince-napi borverseny Temerinben 

 

Szent Vince-napján markánsan nyújtóznak a szőlőtőkék a dél-bácskai Temerin gazdag 

termőföldjéből az ég felé, meghálálva a természet ajándékait. Bár ez nem egy szokványos 

szőlőtermő vidék, de a nemes gyümölcs termesztése mégis nagy hagyománnyal bír a déli 

végeken. A szőlőtőkék egy udvarból, kertből sem hiányozhattak egykoron. 


